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Protokół z LXI sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 

28 września 2023 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LVIII/23 z dnia 25 maja 2023 r.  

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

5. Podjęcie   uchwały   w   sprawie   zmian   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Suchy Las  

na  lata 2023-2041. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Wielkopolskiemu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Suchy Las w roku 2023 do programu polityki 

zdrowotnej pn. „Program profilaktyki w zakresie osteoporozy i wczesnego wykrywania 

osteoporozy wśród mieszkańców gminy Suchy Las w latach 2023-2025”. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla 

podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Suchy Las. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 13/24 w Biedrusku. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Programu pobudzania aktywności 

obywatelskiej.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia uprawnień do korzystania z bezpłatnych przejazdów 

środkami transportu zbiorowego w dniu wyborów oraz referendów ogólnokrajowych.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia przedstawiciela Gminy Suchy Las w Związku 

Międzygminnym „Schronisko dla Zwierząt”. 

15. Informacje:  

 Wójta Gminy,  

 Przewodniczącego Rady Gminy,  

 Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

 Przewodniczących Komisji Rady, 

 Radnego Powiatowego  

16. Interpelacje i zapytania Radnych. 

17. Wolne głosy i wnioski. 

18. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji (00:04:19*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył LXI sesję Rady Gminy 

Suchy Las VIII kadencji w dniu 28 września 2023 r. o godz. 16:31 witając Radnych oraz gości.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że sesja Rady Gminy 

Suchy Las była transmitowana on – line, nagranie w systemie audio – video było dostępne w serwisie 

esesja.tv pod linkiem https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/181/rada-gminy-suchy-las.htm. Nagranie 

z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego serwisu odbywa 

się poprzez stronę internetową www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny charakter sesji 

nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów 

dotyczących ochrony danych osobowych. 

 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:04:24*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji były 

prawomocne. W sesji udział wzięło 12 Radnych, 3 Radnych nieobecnych – Radny M. Bajer, Radny 

Z. Hącia, Radna W. Prycińska. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LVIII/23 z dnia 25 maja 2023 r. 

(00:04:38*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy Radni mają uwagi 

do protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LVIII/23 z dnia 25 maja 2023 r. 

 

Radny K. Łączkowski sprostował wypowiedź  dotyczącą przedstawienia rysu historycznego głazu 

Bogusławskiego, który Radny przedstawił podczas sesji nr LVIII/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 25 

maja 2023 r. podczas punktu dotyczącego uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości 

Biedrusko. Radny poinformował, że cesarz abdykował nie w 928 r. a w 918 r. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję.    

 

Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LVIII/23 z dnia 

25 maja 2023 r. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska 

W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Jankowiak M. 

Protokół został przyjęty. 

 

W kolejności Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy zebrani mają 

uwagi do porządku obrad sesji. 

W związku z brakiem uwag do porządku sesji, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 

R. Banaszak przystąpił do kolejnego punktu obrad. 
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Ad. 4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 

(00:06:43*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja zaopiniowała projekt w sprawie uchwały budżetowej pozytywnie 

jednomyślnie nie wprowadzając zmian. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. 

 

Radny G. Słowiński zawnioskował o wprowadzenie do projektu budżetu zadania zdjętego z budżetu 

w marcu 2023 r. nr RKB-000-2023-014 pn. Wprowadzenie projektu organizacji ruchu 

ograniczającego ruch pojazdów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 12 t 

w obrębie osiedla Złotniki” w kwocie 35.000,00 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o powtórzenie 

wnioskowanego zadania oraz wskazanie źródła finansowania.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska zaproponowała wprowadzenie zadania w załączniku 

nr 2 do wydatków bieżących w klasyfikacji 600-60016-4300. 

Radny G. Słowiński odczytał nazwę zadania: Wprowadzenie projektu organizacji ruchu 

ograniczającego ruch pojazdów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 12t w obrębie 

osiedla Złotniki z kwotą 35.000,00 zł. Zadanie RKB-000-2023-014. 

 

Radna J. Radzięda odnosząc się do budżetu skierowała pytanie do Wójta. Wskazała, że w pozostałej 

działalności, zakup pozostałych środków na promocję przez koszykówkę jest zwiększenie 

o 20.000,00 zł. Radna spytała czy pozostałe 20.000,00 zł są już zapewnione w budżecie zgodnie 

z umową pomiędzy Wójtem a Basket Team będzie to łącznie 40.000,00 zł.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera potwierdził, że jest to zwiększenie, które pozwoli zrealizować 

ustalenie z Zarządem Klubu Basket Team. Wysokość pomocy to 40.000,00 zł.  

Radna J. Pągowska poinformowała, że otrzymali informacje na komisji odnośnie spotkania w środę, 

na którym odbyło się zgromadzenie metropolii i informacji o ścieżce rowowej Obornicka, ale można 

to pozostawić na później.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że w związku 

z autopoprawką, która będzie przedkładana do uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Suchy Las 

w roku 2023 do programu polityki zdrowotnej pn.: „Program profilaktyki w zakresie osteoporozy 

i wczesnego wykrywania osteoporozy wśród mieszkańców gminy Suchy Las w latach 2023-2025” 

w tabeli w kolumnie „udział własny realizatora” w roku 2023 przeznacza się 2.000 zł, w związku 

z powyższym zaproponował dokonanie zmiany w budżecie w klasyfikacji 851-85195-4280 z kwoty 

5.700 zł na kwotę 2.000 zł. Wskazał, że przed zmianami było 3.500,00 zł zwiększając do 2.000,00 zł 

to razem wyjdzie 5.500,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie za wnioskiem 

Radnego G. Słowińskiego dotyczącym ponownego wprowadzenia projektu organizacji ruchu 
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ograniczającego ruch pojazdów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 12t w obrębie 

osiedla Złotniki na kwotę 35.000,00 zł, zadanie RKB-000-2023-014, pozycja 600-60016-4300. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 11: Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., 

Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Ankiewicz A. 

Wniosek został przyjęty.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie za wnioskiem 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las Radnego T. Sztolcmana dotyczącym zmiany 

w budżecie 851-85195-4280 z 5.700 zł na 2.000 zł. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Wniosek został przyjęty.  

 

Radna A. Ankiewicz stwierdziła, że skoro Rada dołożyła 35.000 zł to należy zmienić sposób 

finansowania.  

Radny G. Słowiński wskazał, że wówczas środki zostały przeniesione do rezerwy budżetowej więc 

jako źródło finansowania Radny wskazał rezerwę budżetową. 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska zaproponowała aby środki pochodziły z kategorii 

wolnych środków wziąć brakującą kwotę, czyli różnicę pomiędzy zwiększeniem 35.000,00 zł, 

a zmniejszeniem o 3.700,00 zł. Skarbnik wskazała, że zmieni się załącznik dotyczący przychodów 

i rozchodów budżetu.   

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 11: Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., 

Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Ankiewicz A. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXI/718/23. 

 

 

Ad. 5. Podjęcie   uchwały   w   sprawie   zmian   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy 

Suchy Las  na  lata 2023-2041 (00:17:50*) 
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Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska odnosząc się do omawianego programu zdrowotnego 

zgłosiła konieczność dokonania zmiany w wierszu 1.3.1.46 – przedsięwzięcie bieżące – Program 

profilaktyki w zakresie osteoporozy i wczesnego wykrywania osteoporozy wśród mieszkańców gminy 

Suchy Las. Kwota łącznych nakładów finansowych pozostaje bez zmian, w roku 2023 – łączne 

nakłady 2.000,00 zł, w roku 2024 kwota 33.294,00 zł pozostaje bez zmian, a w roku 2025 kwota 

27.206,00 zł. Ponadto Skarbnik wskazała, że w wierszu 1.3.1.6 dotyczącym przedsięwzięcia 

funkcjonowania Poznańskiej Kolei Metropolitarnej pomoc finansowa dla województwa 

wielkopolskiego o korektę błędu pisarskiego. Okres realizacji tego zadania powinien być od 2020 

do 2026 roku.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że wskazała, na konieczność poprawki w pozycji 1.3.2.44 dokumentacja projektowa 

budowa windy w Zespole Szkół w Chludowie, gdyż Rada wydłużała limit do 2024 roku, więc okres 

realizacji to lata 2020-2024, a jest wpisano do 2023 roku. Ponadto wskazała, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały biorąc pod uwagę wniosek złożony przez Radnego M. Przybylskiego 

do pozycji 1.3.2.51 zdjęcie 4.000.000,00 zł w limicie roku 2024. Komisja pozytywnie zaopiniowała 

wniosek Radnego Przybylskiego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że Rada przystąpi 

do głosowania nad zmianą wskazaną przez Skarbnik Gminy w kwestii finansowej, a dwie pozostałe 

zmiany, gdzie zmiana dotyczy tylko roku realizacji tego Rada nie będzie głosować.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wniosku 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewskiej w sprawie dokonania zmian w pozycji 1.3.1.46 

w limicie na rok 2024 zamiast kwoty 5.700,00 zł kwota 2.000,00 zł, kwota limitu na rok 2024 

pozostaje bez zmian, limit na rok 2025 kwota 27.206,00 zł. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Wniosek został przyjęty.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że po raz kolejny występuje do Rady z wnioskiem, 

projektem dotyczącym zmiany polegającej na zwiększeniu środków na realizacje zadania 

w Złotkowie. Zwiększenie pozwoli na pełną realizację projektu, który jest w tej chwili w realizacji. 

Wójt podkreślił, że projekt jest w tej chwili w realizacji. W ocenie Wójta projekt wykonuje sprawna, 

dobra firma, która zgodnie z harmonogramem wykonuje wszystkie prace, które toczą się prawidłowo, 

rytmicznie. Dodał, że trudno dokładnie, precyzyjnie określić to zaawansowanie ale chcą ten 

harmonogram toczących się prac dostosować do zakresu podstawowego, który wynika z projektu ale 

również z decyzji starosty, która jest decyzją zatwierdzającą projekt i wydającą pozwolenie na 
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realizację inwestycji, która generalnie oparta jest na budowie układu drogowego z lewej strony 

w strefie aktywizacji gospodarczej i z prawej strony terenów mieszkaniowych w rdzeniem w postaci 

skrzyżowania, które jest integralną częścią zadania, jest i będzie wykonywane. Wójt wskazał, 

że rozmawiają o możliwości zrealizowania okablowania i zainstalowania sygnalizacji świetlnej na 

przebudowanym już docelowo skrzyżowaniu oraz na budowie łącznika między ul. Lipową a nowym 

skrzyżowaniem w rejonie zakładu naprawczo-lakierniczego Toyoty. Wójt poinformował, że 

uczestniczył w zebraniu mieszkańców w Złotkowie, rozmawiał z mieszkańcami, sołtysem i radnymi 

obecnymi na tym zebraniu. Wójt wyraził przekonanie, że wszystko to czego mieszkańcy oczekiwali 

przekazał i przedstawił. Dodał, że uważa, że to zadanie i zalecenie, które padło na ostatniej sesji 

zostały w sposób prawidłowy wykonane. Wójt stwierdził, że posiada wiedzę, że są różne opinie 

mieszkańców, są różne odczucia, natomiast są od tego by doprowadzić skutecznie do zakończenia 

inwestycji, która jest z niemałą dotacją z Polskiego Ładu w kwocie ponad 9 mln zł. Wójt stwierdził, 

że niezrealizowanie tego w takim modelu jest obciążone ryzykiem braku możliwości rozliczenia. 

Dodał, że nie znają szczegół Polskiego Ładu natomiast przyznaje racje kontestującym projekt i pomoc 

rządową natomiast jest to istotny wkład w realizacje największej inwestycji drogowej od kilku lat, 

która została przeprowadzona na podstawie wcześniej przeprowadzonej procedury przetargowej, 

została zaprezentowana na kilku sesjach. W związku z powyższym Wójt poprosił o przyjęcie tej 

propozycji, która pozwoli na kompleksowe zrealizowanie inwestycji, która na pewno dla 

mieszkańców Złotkowa, dla przedsiębiorców, pracowników, którzy są zatrudnieni w firmach po 

zachodniej stronie Obornickiej oraz korzystających z byłej drogi krajowej, dzisiaj drogi gminnej ulicy 

Obornickiej, dla wszystkich pod względem bezpieczeństwa inwestycji. Wójt podkreślił, że inwestycja 

pozwoli na wprowadzenie estetyki na północnym odcinku byłej drogi krajowej. Wójt zwrócił się do 

Radnych o przyjęcie projektu.  

Sołtys wsi Złotkowo S. Sawińska wskazała, że Wójt wypowiadał się, że był na zebraniu 

mieszkańców, wytłumaczył to czego oczekiwali natomiast ma wrażenie, że byli na dwóch różnych 

spotkaniach, gdyż mieszkańcy oczekiwali, że Wójt ich wysłucha i, że petycja złożona 4 lata temu 

z wnioskiem o ekspertyzę będzie wysłuchana i tego oczekiwali mieszkańcy. Sołtys wskazała, że jasno 

do zrozumienia dali wszyscy mieszkańcy, gdyż podjęli uchwałę jednogłośnie. Dodała, że nie spotkała 

się z inną opinią niż ta jedna, że ekspertyza powinna być wykonana. Sołtys stwierdziła, że Wójt 

tłumaczył na spotkaniu, że jest to dla nich najlepsze rozwiązanie, kilkukrotnie zwracano uwagę, że od 

4 lat są w stanie uwierzyć w to, że miejsce będzie odpowiednie ale jeżeli taką opinię wyda 

odpowiednia firma, zostaną przeprowadzone, odpowiednie badania i będą pewni, że układ 

komunikacyjny, który jest zaproponowany w tym kształcie jest najlepszym z możliwych 

do zrealizowania. Sołtys odnosząc się do Wójta stwierdziła, że nie wie czy doszli do wspólnego 

wniosku, że mieszkańcy byli zbulwersowani, że podejmuje on decyzje za nich nie mieszkając tam. 

Stwierdziła, że nikt nie jest w stanie zrozumieć dlaczego Wójt zlekceważył prośbę mieszkańców. 

Stwierdziła, że Wójt miał na to 4 lata przed złożeniem wniosku do Polskiego Ładu był czas na to by 

zrobić ekspertyzę, przekonać mieszkańców o słuszności rozwiązania skrzyżowania w tym miejscu, nie 

zostało to wykonane. Sołtys wskazała, że na zebraniu było 6 radnych i każdy jest w stanie 

potwierdzić, że mieszkańcy stwierdzili, że tego rozwiązania w tym miejscu nie chcą dopóki nie będzie 

to potwierdzone ekspertyzą, którą przeprowadzą eksperci, a nie „widzi mi się” Wójta, który wskazał, 

że rzeczywiście projekt jest wykonany zgodnie ze sztuką, jest zgodny ze wszystkimi możliwymi 

procedurami czy przepisami ale został wykonany w tym miejscu, które wskazał Wójt, a nie w tym, 

którym mogłaby to wskazać ewentualna firma która tą ekspertyzę przeprowadzić. Sołtys 

poinformowała, że na spotkaniu podjęto uchwałę by Wójt wykonał ekspertyzę. Zostało wytknięte, 

że mówili Wójtowi, że środki na coś takie były, Wójt stwierdził, że nie wiedział o co chodzi bo była 

informacja o celowości, zły zapis przekazania pieniędzy. Sołtys wyraziła opinię, że Wójt doskonale 

wiedział i mógł wskazać jak powinni to zapisać w budżecie albo doprecyzować jak to powinno być 
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zapisane, bo to czego oczekiwali było kilkunastokrotnie opisywane i zaznaczane. Sołtys wyraziła 

opinię, że czuje się wprowadzona w błąd tym dwuetapowym przeprowadzeniem przetargu bo za 

pierwszym razem Wójt wnioskował by przekazać środki na całość inwestycji i rada tego nie podjęła. 

Na co zaproponował kompromis, że zostanie wszystko rozdzielone na dwa etapy, że okablowanie 

będzie zrobione wtedy, gdy zmienią zdanie, a teraz wmawia, że powinni wiedzieć o tym, że całość 

inwestycji powinna być zrealizowana bo takie były założenia. Sołtys zawnioskowała do Rady by 

wstrzymać się z uchwaleniem pieniędzy do czasu wykonania ekspertyzy.  

Radny M. Przybylski poinformował, że po przebiegu zebrania podtrzymuje wniosek z Komisji 

o wyrażenie negatywnej opinii co do procedowania wniosku. Radny złożył formalny wniosek 

o usunięcie z WPF zadania pn.: „Złotkowo – budowa pełnego uzbrojenia wraz z ternem aktywizacji 

gospodarczej i przebudową odcinka byłej drogi krajowej DK11” czyli usunięcia w tej nowelizacji 

WPF-u poz. 1.3.2.51. Radny stwierdził, że nie chciałby szeroko uzasadniać tego wniosku, bo robił to 

na komisji i wielokrotnie na łamach prasy i w petycji, którą w imieniu mieszkańców wraz z Radnym 

G. Słowińskim i Sołtys S. Sawińską złożyli. Dodał, że wszystko w tej sprawie zostało powiedziane. 

Radny wskazał, że zebranie potwierdziło stanowisko mieszkańców, wielokrotnie werbalizowane przy 

różnych okazach wcześniej. Radny wskazał, że mieszkańcy są otwarci na kompromis i nie zauważył 

niechęci, gdyż są to ludzie inteligentni, racjonalnie myślący. Wskazał, że chodzi o to by wykonać coś 

co było zaniedbane, coś o co prosiła Wójta Rada Gminy specjalnym oświadczeniem, coś o co prosili 

mieszkańcy petycją, która dotyczyła drugiego etapu, czyli organizacji ruchu między ulicą Lipową 

a Pawłowicką w Złotnikach. Radny dodał, że mieszkańcy przegłosowali jednogłośnie prośbę do 

Wójta, gdyż wiejskie zebranie nie może zobowiązać Wójta do niczego ale prośbę, by pochylić się nad 

ich propozycjami i przygotować profesjonalną opinię dotyczącą kwestii uporządkowania 

i zorganizowania ruchu na tym odcinku. Radny wyraził nadzieję, że Wójt wyrazi na to zgodę i jest 

przekonany, że niedokończona sygnalizacja świetlna nie stanie się powodem do niewypłacania 

środków z Polskiego Ładu, jeśli rządzący nie będą chcieli wypłacić to nie wypłacą i znajdą inne 

problemy by to uczynić chociażby niektóre kwestie formalne związane z wnioskiem. Radny zachęcił 

zebranych do głosowania nad poszanowaniem woli mieszkańców i zawieszeniem realizacji drugiego 

etapu do chwili pozyskania opinii, która była przedmiotem głosowania mieszkańców na ostatnim 

zebraniu.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy wniosek radnego dotyczy 

niewprowadzenia zmiany w roku 2024 w zadaniu 1.3.2.51. Radny spytał czy chodzi o usunięcie 

zadania czy usunięcia kwoty.  

Radny M. Przybylski wskazał, że wniosek dotyczy projektu uchwały w sprawie zmian wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Suchy Las na lata 2023-2041 w zakresie usunięcie z projektu wiersza 

1.3.2.51 w brzmieniu, które przedstawił. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak czyli nie wprowadzanie zmiany 

w postaci 4.000.000,00 zł. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że Przewodniczący Rady słusznie zadał pytanie bo 

Radny M. Przybylski zgłosił wykreślenie zadania w wierszu w pierwszej wypowiedzi. Wójt poprosił 

o ostrożność jeżeli chodzi o wnioski Radnego M. Przybylskiego dlatego chciałby się upewnić czy 

zgłasza zadanie do wykreślenia, potem powiedział wiersz, czy Radny zgłasza zmiany w kwocie, która 

w tym właśnie wierszu się znajduje. Wójt podkreślił, że jest to istotna różnica. 

Radny M. Przybylski stwierdził, że nie widzi sensu, by trzeci raz mówić to samo. Stwierdził, 

że powiedział wyraźnie, o jaki projekt uchwały chodzi i jaki wiersz z tego projektu uchwały proponuje 

wykreślić. Dodał, że formułując pierwszą wypowiedź stwierdził, że faktycznie może być to odebrane 

dwuznacznie i w następnym zdaniu się poprawił o czym Wójt już był łaskawy zapomnieć. Natomiast 

może powtórzyć to po raz trzeci ale Wiceprzewodniczący kiwa głową przecząco, bo treść wniosku jest 

jasna.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że po to zadał pytanie by 

było to w formie jasnej i przejrzystej, żeby nie wprowadzać zmiany w roku 2024 w zadaniu 1.3.2.51 

jest efektem tego co powiedział Radny M. Przybylski. Nie wykreślamy zadania, a jedynie nie 

wprowadzają kwoty 4.000.000,00 zł. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że minutowa dyskusja w tak ważnej sprawie nikomu 

nie ubędzie. Wójt odnosząc się do wypowiedzi Radnego wskazał, że kiedyś powiedział, że nawet 

półroczna dyskusja w ważnych dla samorządu sprawach jest potrzebna jeśli przynosi efekt. Wójt 

wskazał, że w tej sprawie jeśli mieliby się pomylić, bądź Rada miałaby zagłosować nie nad korektą 

a nad całym zadaniem to warto tą minutę poświęcić. Wójt odnosząc się do słów Sołtys wyraził opinię, 

że byli na tym samym zebraniu. Stwierdził, że jak każde zebranie z mieszkańcami jest ważne, 

potrzebne i pożyteczne gdyż każda rozmowa z mieszkańcami jest ważna i oprócz tej sprawy były inne 

przedstawiane przez mieszkańców kwestie i rozmawiali oczywiście przede wszystkim na ten temat. 

Wójt wskazał, że nie chce być nudny i powtarzać, że realizują zadanie w tym zakresie, na który 

pozwoliła kwota, którą Rada przyjęła w czasie jednym z głosowań. Wójt stwierdził, że ekspertyza, 

o której powiedział jeden z Panów na zebraniu, sołtys również wystąpiła, żeby taką ekspertyzę 

koniecznie przygotować, mogłaby dotyczyć tylko jednego czyli budowy sygnalizacji świetlnej. Wójt 

przypomniał, że skrzyżowanie czteropasowe z sygnalizacja ruchu będą wykonywali, więc dzisiaj nie 

mając środków pozwalających na do kontraktowania do tego co teraz przedmiotem umowy, tej 

sygnalizacji świetlnej, pomijając kwestię łącznika czyli drogi serwisowej po stronie mieszkaniowej 

miejscowości Złotkowo. Wójt stwierdził, że ta ekspertyza aby miała sens mogłaby tylko i wyłącznie 

dotyczyć określenia bezpieczeństwa na tym skrzyżowaniu prawdopodobnie w metodzie porównawczej 

z sygnalizacją i bez sygnalizacji. Dodał, że byłoby to jedyne opracowanie na dziś sensowne, które 

można by wykonać. Wójt przywołał ze strony 15 decyzji starosty zdanie, że takie ekspertyzy były 

wykonywane przez starostę. Wójt przystąpił do odczytania: „w ocenie starosty poprawa jakości 

i bezpieczeństwa użytkowników drogi oraz finansowanie inwestycji z Funduszy Europejskich są 

interesem społecznym”. Wójt stwierdził, że nie ma finansowania z oczywistych względów z Funduszy 

Europejskich, ale jest finansowanie z programu rządowego ale dla dyskusji nie ma to znaczenia. Wójt 

przypomniał zebranym, co również zawarto w szerokiej dokumentacji do decyzji starosty, że projekt 

był szczegółowo opracowywany przez czterech drogowców, którzy wykonali wszystkie niezbędne 

elementy przygotowawcze, analityczne, koncepcyjne, projektowe do tego, by projekt mógł uzyskać 

niełatwą decyzje. Wójt kierując wypowiedź do Radnych wskazał, że na pewno pamiętają 

comiesięczne raporty na sesji kiedy to nastąpi, z miesiąca na miesiąc się to przeciągało po trzech 

poprawkach przesłanych do Wydziału Dróg, ostatecznie ta decyzja została wydana. Wójt stwierdził, 

że nie chce podnosić sprawy dofinansowania bo to budzi emocje i nie chce by Rada myślała, że tą 

kwotą chce wywrzeć specjalną presję na mieszkańcach, radnych, żeby zagłosować. Wójt wskazał, że 

po postu nie dopuszcza do siebie tego, że taka kwota mogłaby być utracona przez gminę a jest to 

9.500.000,00 zł. Dodał, że nie wiedzą jakie będą procedury kontrolne, natomiast niezależnie od tego 

co się stanie w październiku takie procedury kontrolne każdy z ramienia Banku Gospodarstwa 

Krajowego  przeprowadzi kontrolę, gdyż BGK nie zniknie po wyborach, procedury kontrolne zostaną 

przeprowadzone i rozliczenie każdej inwestycji, na którą Państwo położy pieniądze na pewno zostaną 

przeprowadzone, więc jakieś ryzyko istnieje. Wójt wskazał, że takimi warunkami jest oczywiście 

jedno postępowanie, sygnalizacja świetlna zapisana w warunkach i pełny układ drogowy z łącznikiem 

od Toyoty do ul. Lipowej jako zapisane w warunkach i w samym wniosku złożonym przez Gminę 

Suchy Las. Wójt stwierdził, że więcej nie może nic powiedzieć, bo uważa, że wszystko co mógł 

przedstawić mieszkańcom to przedstawił, starał się rzeczowo bez emocji wytłumaczyć i myśli, że tak 

było. Wójt dodał, że wie, że padły wnioski ze strony mieszkańców, kolejne oczekiwania natomiast 

Rada jest organem uchwałodawczym, a Wójt jest wykonawczym, głosem suwerena jest zebranie 

mieszkańców oczywiście ważne ale Wójt wykonuje to co rada utrzymywała przez 19 miesięcy i nigdy 
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na sali sesyjnej nie padł podobnie brzmiący do przedstawionego przed chwilą wniosku o wykreślenie 

inwestycji w całości zanim nastąpił przetarg, zanim została podpisana umowa. Wójt stwierdził, 

że gdyby to się stało, gdyby ktoś z radnych złożył wniosek i wykreśliliby z WPF i budżetu to dzisiaj 

nie byłoby tej dyskusji i inwestycji. Wójt wskazał, że dzisiaj jest droga w jednym kierunku i trzeba 

inwestycje sensownie zakończyć. A sensownie w przypadku dotacji z Polskiego Ładu oznacza 

zgodnie z wnioskiem do Polskiego Ładu. Wójt wyraził, że taka jest jego opinia i można się z nią nie 

zgadzać. Wójt po raz kolejny zawnioskował do Rady, by uzupełnić kwotę, która pozwoli z tym 

wykonawcom w ramach tego zamówienia i tej umowy, w trybie robót uzupełniających, bo na to 

pozwala prawo, zlecić wykonanie zakończenia tej inwestycji. 

Radny M. Przybylski zgodził się z części wypowiedzi Wójta, gdyż jeśli Rada nie przegłosowała by 

tego zadania i inwestycji by nie było a mieliby 13 mln zł w budżecie na przykład na wodę dla 

mieszkańców, na którą teraz nie ma środków. Radny chcąc rozwiać wszelkie wątpliwości przeczytał 

opis inwestycji, który jest niezmiernie krótki z wniosku do Polskiego Ładu. Radny odczytał: „Zakres 

obejmuje budowę 2 km dróg wraz z pełną infrastrukturą oraz ciągami pieszymi i drogą rowerową. 

W ramach inwestycji wybudowane zostaną skrzyżowanie z ulicą Obornicką w ciągu DK11 

z sygnalizacją świetlną, pasami prawo i lewo skrętu z ulicą Obornicką do strefy AG oraz do części 

mieszkaniowej miejscowości Złotkowo. Umożliwi to likwidację innych niebezpiecznych skrzyżowań, 

zapewni funkcjonalną i bezpieczną komunikację mieszkańcom, przedsiębiorcom. Gmina ogłosi jeden 

przetarg w ramach tego wniosku” Radny wskazał, że jest to koniec opisu inwestycji. Dodał, że 

sygnalizacja świetlna została częściowo wykonana, bo ułożenie kabli jest integralną częścią a nie ma 

jedynie stojących lamp, 2km dróg są pewnie już wykonane w zachodniej części wraz z najdłuższą ok. 

1,5km.  Radny wyraził opinię, że nie wie czy gmina dostanie pieniądze z Polskiego Ładu, bo tego nie 

wie nikt. Radny przypomniał, że 75% samorządów wycofało się z Polskiego Ładu, z wypowiedzi 

Przewodniczącego Rady to wynikało, w tych samorządach zapewne odbywa się taka dyskusja ale 

z jakiegoś powodu się wycofali, jednak każdy samorząd zapewne z innego powodu to zrobił. Radny 

wyraził opinię, że konieczność wyłożenia 13.000.000,00 zł zamiast 500.000,00 zł była absolutnie 

dostatecznym powodem, by się z tego wycofać. 

Sołtys wsi Złotkowo S. Sawińska poprosiła zebranych Radnych o wstrzymanie środków. Odnosząc 

się do Wójta stwierdziła, że nie wie dlaczego nie mogą zrobić szerszej ekspertyzy a ma to dotyczyć 

tylko ego jednego skrzyżowania. Jeżeli ekspertyza będzie dotyczyły tylko tego miejsca to jest 

przekonana, że wynik pokarze, że skrzyżowanie świetlne jest dużo bardziej bezpieczne i korzystne niż 

skrzyżowanie bez świateł i z tym się zgodzi, ale nie jest przekonana nawet w 10% o tym, 

że skrzyżowanie w tym miejscu oraz skrzyżowanie na ul. Pawłowickiej jest najlepszym układem 

komunikacyjnym dla tego rejonu. Sołtys poprosiła by przy wykonywaniu takiej ekspertyzy wziąć pod 

uwagę szerszy zakres. Stwierdziła, że nie wyobraża sobie by ekspertyza obejmowała tak mały obszar, 

bo chcą by patrzyli na Złotkowo ze Złotnikami całościowo. Sołtys dodała, że nie są to nowe wnioski 

tylko ciągle te same wnioski mieszkańców.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że przed chwilą zrobili poważny krok do przodu bo 

ekspertyzę w tak oczywistej sprawie nie ma potrzeby wykonywać. Wójt zgodził się z Sołtys, 

że ekspertyza wykazałby, że światła zwiększą bezpieczeństwo na tym skrzyżowaniu. Wójt dodał, 

że podał tylko przykład że tego mogłaby dotyczyć ekspertyza w tej sytuacji. Odnosząc się do 

wypowiedzi Sołtys pokazuje, że zebrani są dosyć mocno zaawansowani w drodze jednokierunkowej 

bo musieliby wrócić do jednego z wniosków, który padł na zebraniu, by zerwać umowę i dalej tego 

zadania nie realizować, a to jest poważna sprawa niż ta, o której dyskutują. Wójt wskazał, że są to 

kary umowne, roboty utracone, jest to konieczność przeprojektowania tego. Wójt stwierdził, że się z tą 

ideą nie zgadza, nie pokazuje drogi jak do tego dojść ale mówi, że w ocenie projektantów, urzędu, 

tych którzy przygotowywali koncepcję oraz w ocenie starosty ten układ jest układem optymalnym, 

który nie zamyka prac nad rozbudową tego układu. Wójt podkreślił, że wręcz sytuacja dzisiejsza, czyli 
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inwestor, który zakupił duży grunt, dla którego Rada przestąpiła do opracowania zmiany MPZP, ta 

rozbudowa będzie niezbędna, by uniknąć tego co tym projektem starają się zrobić czyli wykluczyć 

zjazdy na tym szybkim odcinku ul. Obornickiej bez zjazdów z każdej działki aktywizacji 

gospodarczej. Dodał, że zjazdów nie było osiem były cztery ale o trzy za dużo. Jest jeden centralny, 

skomunikowany z sygnalizacją wjazd i z jednej i z drugiej strony. Wójt stwierdził, że ekspertyza, 

o którą sołtys apeluje, tamto wystąpienie i petycja zakończona odpowiedzią Wójta i przyjęciem 

oświadczenia przez Radę Gminy jest inna niż sprawa, o której dzisiaj mówi Sołtys, a zwłaszcza 

kontekst czasowo rzeczowy, który jest dzisiaj. Wójt podkreślił, że dzisiaj jest inna sytuacja niż wtedy. 

Wskazał, że wtedy tak by mu serce nie biło jak dziś, bo dzisiaj jest zaangażowane około 7-

8.000.000,00 zł i ryzyko które wisi nad inwestycją i ryzyko 9.000.000,00 zł z kawałkiem powoduje 

stres. Wójt wskazał, że jest to ekspertyza ex post. Wójt wskazał, że tak samo można wykonać 

ekspertyzę na świetlicę w Złotnikach Wsi u p. Sołtys E. Korek, pojawi się wniosek czy tak duża 

świetlica w Złotnikach Wsi jest potrzebna. Wójt stwierdził, że zrobiliby ekspertyzę i co ona by dała. 

Podkreślił, że dziś jest fajna świetlica, na pewno będzie tętniła życiem, będzie wykorzystywana a to, 

że ktoś uzna, że ona jest zbyt duża to ma prawo do tego ale urząd żadnej ekspertyzy nie zrobi, bo 

byłby to pieniądze wydane niepotrzebnie. Wójt wskazał, że mógłby kilka takich przykładów jeszcze 

przedstawić. Wójt przeprosił za posłużenie się przykładem świetlicy na Złotnikach Wsi, był on 

o zabarwieniu ironicznym. Wójt kierując się do zebranych poprosił by dodać 4.000.000,00 zł by 

zakończyć inwestycje i zobaczą, że będzie dokładnie tak jak ze skrzyżowaniem Młodzieżowa 

Obornicka, które miało mnóstwo wrogów i przeciwników, a dzisiaj mówią, że dobrze, że jest 

skrzyżowanie bezpieczne i tak zorganizowane. Wójt wskazał, że mogą bo jeśli szukają kompromisu to 

niech kompromisem będą włączone na okres próbny trzech, czterech, sześciu miesięcy pomarańczowe 

światła. Wójt wsadzał, że do Radnych przyjdą mieszkańcy Złotkowa by jak najszybciej te światła 

włączyć. Wójt kierując wypowiedź do Radnego M. Przybylskiego, który wskazał, że po jednej stronie 

wykonano około 1,5 km drogi, spytał ile po drugiej stronie jest drogi. Wójt wskazał, że po o drugiej 

stronie jest 0 km, a 2 km to nie 1500 m. Wójt wskazał, że odległość 1680 metrów łącznie z drogami 

poprzecznymi to jest ulicami Północna, Zachodnia, Południowa, 321,5 m to jest odcinek pomiędzy 

Toyotą a ul. Lipową. Wójt stwierdził, że jeżeli jest to tylko 500 znaków, które trafiło do BGK 

to wyprowadzi zebranych z błędu, gdyż w BGK jest komplet dokumentacji technicznej, którą BGK 

posiada. Wójt wyraził zdanie, że BGK nie przyśle bankowców na kontrolę, przyjadą specjaliści 

drogowcy na kontrolę i będą wszystko mierzyć. Odnosząc się do Radnego wskazał, że jeśli chce 

w następne odsłonie zapytać co w rozumieniu BGK oznacza jeden przetarg to Wójt śpieszy z pomocą, 

że jeden przetarg oznacza jedno postępowanie przetargowe zakończone podpisaną umową na 

podstawie przetargu. Czy to jest jakaś nowość, że w samorządach powtarza się po 2,3,4 razy przetargi, 

nie. Wójt wskazał, że jest kto jedno postępowanie przetargowe w sprawie.  

Sołtys wsi Złotkowo S. Sawińska poprosiła Radnych by dotrzymali słowa danego mieszkańcom. 

Większość z Radnych zadeklarowała, że dopóki nie będzie woli mieszkańców i ekspertyzy nie 

zgodzicie się na to by sygnalizacja świetlna powstała. Odnosząc się do wypowiedzi Wójta i wniosku 

z zebrania by zupełnie zerwać umowę, wskazała, że  padło takie zdanie, gdyż było tam bardzo dużo 

emocji i nie było osoby, która nie byłaby na Wójta zła. Sołtys wskazała, że wszyscy zdają sobie 

sprawę, że ucywilizowanie części AG jest w porządku, cieszą się, że jest to realizowane ale wciąż 

chcą ekspertyzę, która pokaże, że skrzyżowanie świetlne w rejonie Toyoty ze skrzyżowaniem przy 

ul. Pawłowickiej ma lepszą alternatywę. Sołtys stwierdziła, że póki eksperci tego nie powiedzą, tak jak 

Wójt wcześniej zapewniał, że na pewno jest to dobre rozwiązanie, chciałaby usłyszeć od ekspertów.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

przyjęcia wniosku Radnego M. Przybylskiego w sprawie usunięcia wiersza „c” z zadania pn.: 
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„Złotkowo – budowa pełnego uzbrojenia wraz z ternem aktywizacji gospodarczej i przebudową 

odcinka byłej drogi krajowej DK11” kwota 4.000.000,00 zł. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 8: Banaszak R., Dudkiewicz J., Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 3: Ankiewicz A., Jankowiak M., Rozwadowski R., 

Wstrzymujących się – 1: Koźlicka I. 

Wniosek został przyjęty.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 10: Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., 

Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 2: Ankiewicz A., Koźlicka I., 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXI/719/23. 

 

 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024 

(01:03:32*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusje nad projektem uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXI/720/23. 
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Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024 

(01:04:41*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Wskazała, że na komisji padło 

pytanie, by sprawdzić jak wygląda na tle całego powiatu w odniesieniu do izby wytrzeźwień złożone 

przez Radną A. Ankiewicz. Poinformowała, że głosowanie na komisji wyglądało następująco – 3 

głosy za, 1 głos przeciw, 3 głosy wstrzymujące. Radna spytała czy zebrani złożą zapytanie do powiatu 

czy przegłosują uchwałę.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały.  

 

Radna A. Ankiewicz stwierdziła, że jest zestawienie i wiedzą jak procentowo wygląda to w stosunku 

do innych gmin lub finansów. Radna stwierdziła, że gmina znowu dotuje powiat i chciałaby wiedzieć 

jak w tych składkach wygląda wkład Gminy Suchy Las, gdyż nie wszystkie gminy się dokładają. 

Dodała, że dokładają do zadań powiatu. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że mają informacje, że wszystkie gminy powiatu 

poznańskiego przekazują pomoc finansową dla powiatu. Wskazał, że dane przekazywane powiatowi 

na podstawie specjalnego porozumienia przekazuje Monar. Dodał, że jest to od 30 pacjentów do około 

200 pacjentów. Największa gmina ma najwięcej osób na izbie przywożonych, w roku 2022 było to 45 

mieszkańców Gminy Suchy Las, natomiast najmniej było 32 pacjentów. Wójt wskazał, że 200.000,00 

zł zapewnia powiat, całościowy koszt to 1.460.000,00 zł, które kładzie powiat poznański wraz z 

powiatem poznańskim na utrzymanie izby.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman spytał o sposób naliczania 

składki, czy zależy ona od ilości pacjentów czy od ilości mieszkańców danej gminy.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że jest specjalny wzór do obliczenia dotacji ale on 

praktycznie uwzględnia przed wszystkim uwzględnia ilość mieszkańców, ilość przyjętych pacjentów 

w poprzednim roku kalendarzowym razy kwota minus 200.000 zł ze środków powiatu. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że jeżeli zmniejszą 

chłonność to składka będzie mniejsza. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusje nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXI/721/23. 
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Radna A. Ankiewicz wskazała, że jest za finansowaniem i oddała głos na tak, natomiast trzeba 

zauważyć jakie są dysproporcje, powiat wykłada 200.000,00 zł, gmina Suchy Las ¼ i pozostałe gminy 

również, a jest to zadanie powiatu. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Wielkopolskiemu (01:10:00*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przypadku 

Poznańskiej Kolei Metropolitarnej.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusje nad projektem uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Wielkopolskiemu. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXI/722/23. 

  

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Suchy Las w roku 2023 do programu 

polityki zdrowotnej pn. „Program profilaktyki w zakresie osteoporozy i wczesnego wykrywania 

osteoporozy wśród mieszkańców gminy Suchy Las w latach 2023-2025” (01:11:02*) 

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska poinformowała, że również w tej uchwale, której nie 

jest autorem i nie została poinformowana, że występuje konieczność autopoprawki w kwotach. 

Skarbnik poinformowała, że to nie treść załączników należy zmienić tylko treść uchwały dostosować 

kwotowo do takich jakie winne być zgodnie z pismem z Ministerstwa Zdrowia. Skarbnik 

zawnioskowała o wprowadzenie autopoprawki w §2 uchwały: „Środki na realizację programu, 

o którym mowa w §1 ust. 1, zostaną zabezpieczone w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Suchy Las w latach 2023-2025 w wysokości jest 5.700,00 zł, a winno być na 2.000,00 zł w roku 2023, 

33.294,00 zł w roku 2024 bez zmian i jest kwota 23.506,00 zł w roku 2025 a winna być kwota 

27.206,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

przyjęcia autopoprawki zgłoszonej przez Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewską w sprawie 
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wprowadzenia zmiany do tekstu uchwały w §2 zmienia się kwotę 5.700,00 zł na kwotę 2.000,00 zł 

w roku 2023 oraz zmienia się kwotę 23.506,00 zł na kwotę 27.206,00 zł w roku 2024.   

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Autopoprawka została wprowadzona. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak skierował pytanie do Mecenas K. 

Augustyniak  czy dokonać kolejnej zmiany.  

Mecenas K. Augustyniak poinformowała, że skoro Rada przegłosowała treść samej uchwały, 

a jednak załącznik jest też treścią uchwały , czyli nie byłoby dobrze bo nie byłoby spójności między 

tym co jest w samej treści uchwały stricte a załącznikiem, dlatego zawnioskowała o przegłosowanie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że należy dokonać 

zmian w załączniku, zgodnie z autopoprawką wprowadzoną do uchwały, zgodnie z załącznikiem 

w autopoprawce zmiany dotyczą stron 16 i 22 dokumentu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia zmian na stronie 16 i 22 załącznika do uchwały.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Autopoprawka została wprowadzona. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusje nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Suchy Las w roku 2023 do programu polityki zdrowotnej pn. 

„Program profilaktyki w zakresie osteoporozy i wczesnego wykrywania osteoporozy wśród 

mieszkańców gminy Suchy Las w latach 2023-2025”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  
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Przeciw –  0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXI/723/23. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji 

celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Suchy Las 

(01:17:47*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Przewodnicząca 

poinformowała, że w związku z tym, że pojawiły się pewne dyskusje dotyczące tego czy faktycznie 

trzeba uchwałę wprowadzać już teraz, a zacznie obowiązywać od 1 września 2024 roku. Radna 

wskazała, że warto wyjaśnić to pozostałym członkom Rady. Poinformowała, że ze względu na to, 

w jaki sposób skonstruowane są umowy między gminą, a podmiotami niespecjalnie jest możliwość 

wprowadzenia tej uchwały wcześniej, nie ma zbytnio możliwości by zaczęły obowiązywać od 1 

stycznia. Dodała, że tak długi okres wprowadzania będzie wygodny zarówno dla urzędu jak i dla 

przedsiębiorców.  

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusje nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów 

prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw –  0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXI/724/23. 

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części 

działki gruntu nr 13/24 w Biedrusku (01:19:52*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Przewodnicząca 

wskazała, że Radni z Biedruska zwrócili uwagę na niespójność stanu faktycznego z zapisem 
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w uchwale, gdyż chodziło o stwierdzenie lokalizacji mobilnego punktu, który nie posiada kół. Radna 

spytała Wójta czy będzie tak to zapisane czy należy się pochylić i zmienić zapis §1 pkt 2.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że przekazał do Wydziału Nieruchomości 

i Planowania Przestrzennego informacje, natomiast nie zdążył odwrotnie pobrać ale na pewno zostanie 

umowa dostosowana do stanu faktycznego, do zapisów uchwały i tak zostanie umowa przygotowana 

by nie było wątpliwości.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że po rozmowie 

z urzędnikiem dostał informację, że właściciel przyczepy dostał polecenie, że ma dorobić koła do 

przyczepy, a dopóki tego nie zrobi sytuacja będzie wiadoma. Dodał, że po założeniu kół będzie to 

przyczepa mobilna.   

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusje nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu nr 13/24 

w Biedrusku. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw –  0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXI/725/23. 

 

  

Ad. 12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Programu pobudzania aktywności 

obywatelskiej (01:22:42*) 

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja wprowadziła poprawkę, dokładając nowy punkt 5: „w przypadku 

niepodjęcia decyzji, o której mowa w ust. 4 środki finansowe przechodzą na kolejny rok budżetowy”. 

Przewodnicząca wskazała, że po uwzględnieniu tej poprawki komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że na tą zmianę 

uchwały czekał co najmniej 6 lat kiedy zawsze były problemy co zrobić ze środkami, które pozostały 

z roku poprzedniego, w jaki sposób je wykorzystać, na co je przeznaczyć, a dzięki tej uchwale 
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precyzuje ona dokładnie w jaki sposób co się z tymi środkami dzieje, jak postępować mają sołtysi, 

rady sołeckie, zarządy osiedli, w jaki sposób powinno to wyglądać. Wskazał, że pojawiają się daty do 

kiedy jako przewodniczący zarządów i sołtysi otrzymują informacje o środkach pozostałych z roku 

poprzedniego do dnia 31 marca i podano datę 30 kwietnia do kiedy sołtys w porozumieniu z radą 

sołecką czy zarządy osiedli podejmują decyzje o wykorzystaniu tych środków. Przewodniczący 

wskazał, że zmiana o której wspomniała Przewodnicząca Komisji Radna J. Radzięda dotyczy tylko 

jednego przypadku, co się stanie ze środkami w momencie kiedy rada sołecka czy sołtys 

w porozumieniu z radą sołecką lub zarząd osiedla nie podejmie takiej decyzji. Wskazał, że takiej 

sytuacji może nie być, ale należy pamiętać, że w 2024 roku miesiąc kwiecień będzie ciężkim 

miesiącem i nie tylko ze względu na wybory samorządowe ale również wybory w sołectwach 

i w zarządach osiedli, gdyż na 11 jednostek pomocniczych w 9 jednostkach będą wykonywane 

wybory i zmiany. Dodał, że w tym momencie może się zdarzyć, że ustający zarząd czy sołtys nie 

podejmie decyzji a nowy nie zdąży podjąć takiej decyzji stąd taka propozycja, jeśli taka sytuacja by 

się pojawiła, że te środki zostaną dołożone do budżetu na ok następny.  

Sekretarz Gminy Suchy Las M. Kołodziejczak poinformował, że uczestniczył Komisji i dla 

porządku przypomniał, że poza nowym ustępem 5, Komisja wypracowała jeszcze ustęp 6 

o następującej treści: „przepisy ust. 3, 4 i 5 stosuje się do środków w kwocie powyżej 100 zł (słownie: 

sto złotych)”. Sekretarz stwierdził, że taka była również intencja Radnych żeby procedury nie 

stosować do środków poniżej 100 zł, więc żeby ten wniosek był kompatybilny zmieniając ustęp 5 

i dodając ustęp 6, który musi uwzględnić treść ustępu 5. Sekretarz wniósł by wniosek Komisji również 

uwzględniał ten ustęp bo wtedy będzie spójność.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że punkt 5 staje się 

punktem 6 i w tym punkcie przepisy ustępu 3, 4 i 5 stosuje się do środków w kwocie powyżej 100 zł 

(słownie: sto złotych). Natomiast punkt 5 jest to punkt zacytowany przez Radną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

powtórzyła treść punktu 5: „w przypadku niepodjęcia decyzji, o której mowa w ust. 4 środki 

finansowe przechodzą na kolejny rok budżetowy”. 

Radna I. Koźlicka wskazała, że jest mowa o kwocie powyżej, a jeśli kwota będzie równa 100 zł lub 

wyniesie 99,9 zł. Stwierdziła, że może należy doprecyzować powyżej lub równa kwocie.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że nie jest to nowy 

zapis, gdyż do tej pory również obowiązywał w takiej samej wysokości i nie stwarzało to żadnych 

problemów. Przewodniczący wskazał, że jakiś czas temu na sesji głosowano program pobudzania 

aktywności obywatelskiej, który dotyczył zwiększenia kwoty bazowej, a teraz jest zmieniana tylko 

treść. Wyraził nadzieje, że po dokonanej zmianie być może na listopad lub grudzień przygotują tekst 

jednolity uchwały. Wskazał, że głosowanie odbędzie się blokowo, gdyż 6 wynika z 5 więc nie można 

tego osobno przyjąć.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera spytał czy to dotyczy tylko i wyłącznie, oprócz protokołu, który 

uwzględni tę wypowiedź, przykład podany przez Przewodniczącego Rady Gminy odnośnie wyborów  

ale to dotyczy również każdej sytuacji kiedy nie zostanie taka uchwała podjęta przez organ, każdej 

niezależnie od sytuacji, od okoliczności, które będą wymuszały. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zgodził się z Wójtem. Wskazał, 

że mogą zdarzyć się różne sytuacje losowe, może nie być sołtysa, może nie być osoby, która w danym 

momencie będzie mogła podjąć. Przewodniczący wskazał, że to jest tylko 30 dni, gdyż biorąc pod 

uwagę, że informacja musi spłynąć do 31 marca, a do końca kwietnia sołtys w porozumieniu z radą 

sołecką czy zarząd osiedla musi podjąć decyzję co z tymi pieniędzmi zrobić to w tym momencie jest 

to tak naprawdę bezpiecznik, że jakby coś się wydarzyło można zawsze z niego skorzystać. Podkreślił, 

że nie będą to środki wykorzystane w danym roku kiedy ta informacja przyjdzie tylko będą dorzucone 

do budżetu gdzie będzie informacja do końca czerwca i będą planowane na rok następny po tym roku 
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kiedy informacja spłynie. Stwierdził, że jest to bardzo niekorzystna taka sytuacja ale na wszelki 

wypadek lepiej by taki bezpiecznik był zachowany. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że na komisji proponowała by był to przepis przejściowy dotyczący tylko tego roku, 

gdy zmieniają się zarządy osiedli, przewodniczący i sołtysi natomiast komisja pojęła decyzje, że ma 

być to przepis stały. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak idea jest taka, że może się zdarzyć, 

że któryś z sołtysów nowo wybranych trafi na przykład do szpitala na 30 dni i w momencie kiedy tego 

zapisu nie będzie to środki finansowe tak naprawdę przepadną, tych środków nie będzie. Wskazał, 

że ten bezpiecznik jest zachowany by mimo jednak środki zostały dopisane do środków na rok 

następny. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie za wnioskiem 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych wprowadzając zmianę treści ust. 5 w §1 

na „W przypadku niepodjęcia decyzji, o której mowa w ust. 4 środki finansowe przechodzą na kolejny 

rok budżetowy” oraz zmiana treści ust. 6: „Przepisy ust. 3, 4 i 5 stosuje się do środków powyżej 

100 zł”.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Zmiana została wprowadzona. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusje nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Programu pobudzania aktywności obywatelskiej 

z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw –  0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXI/726/23. 

 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia uprawnień do korzystania z bezpłatnych 

przejazdów środkami transportu zbiorowego w dniu wyborów oraz referendów 

ogólnokrajowych (01:33:31*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusje nad projektem uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie określenia uprawnień do korzystania z bezpłatnych przejazdów środkami 

transportu zbiorowego w dniu wyborów oraz referendów ogólnokrajowych. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXI/727/23. 

 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia przedstawiciela Gminy Suchy Las w Związku 

Międzygminnym „Schronisko dla Zwierząt” (01:34:45*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienia opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusje nad projektem uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie ustanowienia przedstawiciela Gminy Suchy Las w Związku Międzygminnym 

„Schronisko dla Zwierząt”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LXI/728/23. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził przerwę w obradach.  

 

Przerwa (01:35:55*) 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wznowił obrady (01:51:52*) 

 

 

Ad. 15. Informacje  

 Informacje Wójta Gminy (01:51:56*)  

 

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała o sprawach związanych z realizacją 

zadań inwestycyjnych w gminie:  

− Suchy Las – przebudowa sali gimnastycznej przy SP1 – projekt w realizacji. Planowany termin 

oddania projektu to styczeń 2024. Uzyskano pozwolenia na budowę, a w opracowaniu projekt 

techniczny, przedmiary i kosztorysy. 

− Suchy Las – budowa Centrum Profilaktyki poprzez sport i rekreację – Centrum sztuk walki 

w parku przy ul. Szkółkarskiej – Wydawano pozwolenie na budowę, a w opracowaniu projekt 

techniczny, przedmiary i kosztorysy. 

− Budowa układu drogowego wzdłuż ulicy Obornickiej rejon Forteczna, Nektarowa – Termin 

wykonania to koniec 2023 roku. Koncepcja jest w opracowaniu.  

− Koncepcja przebudowy ulicy Leśnej, ścieżka rowerowa i pas zieleni – Termin wykonania to 

koniec 2023 roku. Koncepcja jest w opracowaniu.  

− Modernizacja ulicy Jagodowej w Suchym Lesie – Termin wykonania to styczeń 2024 roku. 

Zawarto umowę z wykonawcą i przygotowywane jest wejście w teren oraz formalizowane są 

dokumenty. 

− Budowa ulicy Śnieżnej – wykonawcą jest firma KOSTBUD. Termin wykonania to styczeń 2024 

roku. Zawarto umowę z wykonawcą i przygotowywane jest wejście w teren oraz formalizowane 

są dokumenty. 

− Suchy Las – budowa ulic wraz z chodnikiem na ul. Krętej i Łąkowej – zakończono 

przygotowywanie materiałów przetargowych na ulicę Krętą, Łąkową i Krańcową. Niedługo 

będzie ogłoszony przetarg na realizację.  

− Biedrusko – budowa nowego budynku przedszkolno-szkolnego – realizowany jest projekt. Aneks 

do 30 listopada 2023 r. bez wykonania aneksu całości. Trwa procedura uzyskania pozwolenia na 

budowę w Starostwie Powiatowym z jednoczesnymi pracami nad projektem technicznym 

wykonawczym.  

− Biedrusko – budowa infrastruktury na Osiedlu Jesionowym – Termin wykonania czerwie 2024 

rok. Trwają prace drogowe, kanalizacyjni deszczowej oraz oświetlenia drogowego i zgodnie z 

postępem prac nie są przewidywane obsuwy czasowe.  

− Modernizacja boiska szkolnego w Chludowie – zakończenie inwestycji przebudowy boisk, 

posadowiono płot docelowy i jest pełne wynagrodzenie i możliwość otwierania i zamykania 

zgodnie z potrzebami w ustalonym harmonogramie.  

− Golęczewo – budowa ulicy Kwiatowej – Termin wykonania październik 2023 rok. Dzień przed 

sesją nastąpił pierwszy przegląd z uwagami do realizacji. Nie spodziewają się żeby termin został 

przekroczony.  

− Złotkowo – budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa 

odcinka byłej drogi krajowej 11 – Trwają prace związane z budową sieci kanalizacji sanitarnej, 

deszczowej, wodociągowej. Termin wykonania całości inwestycji to czerwiec 2024.  

− ulica Lazurytowa w Złotnikach – w trakcie procedura ZRID.  
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− Wykonywana jest nawierzchnia na ulicy Kruczej – Prace są w toku. W dniu sesji pewne 

modernizacje ustalone w trakcie realizacji z zarządem. Termin wykonania listopad 2023.   

− Jelonek. Modernizacja węzła rdzeniowego dla Jelonka zlokalizowanego na skrzyżowaniu ulic 

Muchomorowa i Sowia w Złotnikach – Zostanie wykonane do końca roku. 

− Zielątkowo i Golęczewo – Koncepcja ścieżki rowerowej – Termin wykonania umowny to listopad 

2023. We wtorek przed sesją odbyły się konsultacje, na których padło kilka cennych uwag, zostały 

przekazane do projektanta celem wprowadzenia wdrożenia, zaaplikowania do projektu 

koncepcyjnego.   

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformował o sprawach związanych z realizacją zadań 

z zakresu Referatu Komunalnego: 

− prace porządkowe związane z utrzymaniem, remontem dróg i koszeniem – kończy się 3 koszenie 

poboczy i zaczynają się jesienne remonty dróg poprzez równanie, uzupełnianie kruszywa 

w zależności od stanu tej drogi. Przewidywany koniec prac październik-listopad. 

− spowolnienie ruchu w Zielątkowie – ostatnie pismo z załączonymi ekspertyzami poszło w połowie 

września do starostwa zaraz się spodziewają odpowiedzi i tak jak ustalili na zebraniu wiejskim 

będą procedować dalszą część rozwiązania.  

− zatwierdzona stała organizacja ruchu ulicy Obornickiej na odcinku od Łagiewnickiej do 

Pawłowickiej – wprowadzone ograniczenie ruchu do 50 km/h i fizyczne wykonanie tego będzie na 

przełomie września i października.   

− w trakcie uzyskiwania pozwolenia na realizację stałej organizacji ruchu dla Golęczewa ulice 

Dworcowa, Czereśniowa, Lipowa – po konsultacjach i przekazaniu informacji mieszkańcom na 

zebraniu część uwag wprowadzono. Jak uzyskają pozwolenie od starostwa to zrealizują część. 

W części natomiast na to co pozwalają fundusze w roku 2023, natomiast na to na co nie starczą 

fundusze będą wnioskować z ubezpieczenia w roku przyszłym. 

− obetonowanie placu grzybowego – wybrany wykonawca, podpisana została umowa. Realizacja 

październik-listopad. Po wykonaniu koncepcji odbędzie się spotkanie z mieszkańcami celem 

omówienia propozycji.  

− komunikacja publiczna, zakończony proces kart PEKA do ZTM – przekazali 1190 wniosków. 

− tereny rekreacyjne – procedura przetargowa budowy skatepark w Suchym Lesie. Dokumenty 

formalne na ukończeniu niedługo ogłoszenie przetargu.  

− Sucholeska Łąka w trakcie realizacji. 

− boisko przy ulicy Lazurytowej w Złotnikach – projekt w trakcie realizacji, dofinasowanie 

z Polskiego Ładu. Wskazała, że jakkolwiek są opinie różne do tej instytucji to warto sięgnąć po 

pieniądze zewnętrzne. 

− projekt parku przy ulicy Wodnej w Chludowie – w trakcie realizacji. Na dniach otrzymają projekt 

i poproszą sołtys o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami.  

− Psi wybieg przy ulicy Perłowej w Suchym Lesie – umowa podpisana na wyposażenie 4 zabawek. 

Termin realizacji do 15.10.  

− w związku z nadchodzącą jesienią pojawiła się wiata przystankowa na przystanku przy Bowie 

w Złotkowie.  

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przekazała informacje o sprawach z zakresu Referatu 

Zamówień Publicznych odnośnie przetargów: 

− Suchy Las wschód – projekt i budowa ulicy Kraterowej – umowa w podpisie z firmą Anmak, 



22 

 

− Budowa parkingu w Chludowie – w związku z formalnymi problemami oraz kwotą, która jest 

dość mocno zawyżona w stosunku do zaplanowanej kwoty, unieważniono przetargu i rozbito go 

na etap projektowy a następnie realizacyjny, tak by móc środki zmniejszyć niż było to w ofertach.   

− Golęczewo – budowa pomieszczenia gospodarczego – Nastąpiło drugie otwarcie drugiego 

przetargi. Otrzymano satysfakcjonujący wynik po lekkich modernizacjach projektowych. 

Z 280.000,00 zł w budżecie, a najtańsza oferta to ok. 270.000,00 zł. Zatem za moment będą 

realizować procedurę podpisania umowy z wykonawcą.  

− budowa ulic w Złotnikach II – Okrężna, Graniczna, Prosta, Miła, Działkowa, Żukowa, Cicha, 

Spacerowa – problemy formalne, bo jedna firma wycofała się po wniosku o informacje o rażąco 

niskiej cenie, kolejno wycofała się druga firma. Rozważają opcję ponownego przetargu.  

− Park Nizinna – drugi przetarg. Budżet 199.000,00 zł. Trwa badanie ofert, wpłynęły trzy oferty. 

Najniższa na kwotę prawie 196.000,00 zł, a najwyższa na kwotę 261.000,00 zł z tą samą 

gwarancją. 

− Skatepark w Suchym Lesie – finisz materiałów do przetargu.  

 

 Informacje Przewodniczącego Rady Gminy (02:05:25*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował o wpływie do Biura Rady 

następującej korespondencji: 

− pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w sprawie oświadczeń majątkowych – w oświadczeniach 

majątkowych p. Marcina Bulińskiego, p. Gerarda Masłowskiego, p. Tomasza Sosnowskiego oraz 

p. Edwarda Miśko, w których nie stwierdzono nieprawidłowości.  

− pismo do wiadomości Rady Gminy Suchy Las odnośnie wyborów ławników sądowych na 

kadencję 2024-2027 w Gminie Suchy Las – do dnia 30 czerwca br. nie wpłynęło żadne 

zgłoszenie. 

− prawomocne orzeczenie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu dotyczące wyroku 

ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych – nieważność 

zaskarżonej uchwały, która została zmieniona na ostatniej sesji. 

− Zaproszenie Przewodniczącego Rady Gminy przez Zakon Maltański Polska na maltański koncert 

charytatywny.  

− pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej wskazujące naruszenie nieistotne w uchwale 

nr LX/710/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 31 sierpnia 2023 r. w   sprawie   zmian   Wieloletniej  

Prognozy  Finansowej Gminy Suchy Las  na  lata 2023-2041. 

− wezwanie Regionalnej Izby Obrachunkowej do poprawy uchwały nr LX/709/23 Rady Gminy 

Suchy Las z dnia 31 sierpnia 2023 r. w  sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, która 

została podjęta z naruszeniem przepisów prawa wskazanych w uzasadnieniu. Termin do usunięcia 

nieprawidłowości ustalono do 24.10.2023 r., a dnia 25.10.2023 r. nastąpi rozpatrzenie. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las poprosił o zapoznanie się sprawą przez Komisję 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 

 

 Informacje Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski 

(02:12:09 *) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że w minionym 

okresie nie było spotkania przedstawicieli gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski.  

 

Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja ds. Społecznych, Oświaty i Kultury przy 

Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w minionym okresie nie obradowała.  
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 Informacje Przewodniczących Komisji Rady (02:12:35*) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że komisja spotkała się dwa razy. Komisja pochyliła się nad podsumowaniem prac 

planistycznych i opiniowaniem projektów na sesję. 

  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja opiniowała projekty uchwał na sesję i spotkała się z dyrektor OPS. 

Zaprezentowany został nowy pomysł na Centrum Wolontariatu i przedstawiony koordynator 

wolontariatu. 

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że Komisja spotkała się dwa razy. Komisja obradowała na temat 

bezpieczeństwa i współpracy policji ze strażą gminną oraz poruszyła kwestie ochrony środowiska 

w zakresie smogu i funkcjonowaniem elementów Programu Czyste Powietrze. Ponadto Komisja 

opiniowała projekty uchwał na sesję.  

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, 

że Komisja obradowała raz i zajmowała się petycją w sprawie organizacji ruchu w Złotnikach. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna I. Koźlicka poinformowała, że odbyło się jedno 

posiedzenie komisji. Komisja przyjęła protokół pokontrolny w Referacie Budowlano Inwestycyjnym 

i obecnie zaplanowali spotkanie w I połowie października, na którym rozpocznie się kontrola w spółce 

LARG.  

 

 Informacje Radnych Powiatowych (02:15:02*) 

 

Brak obecnych na sali Radnych Powiatowych. 

 

Ad. 16. Interpelacje i zapytania radnych (02:15:07*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował o wpływie do Biura 

Rady interpelacji Klubu Radnych Gmina Obywatelska oraz odpowiedzi na interpelację Radnego T. 

Sztolcmana.  

 

Ad. 17. Wolne głosy i wnioski (02:16:00*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak kierując wypowiedź do Wójta 

wskazał, że liczyli jako mieszkańcy Biedruska, że we wrześniu nastąpi spotkanie odnośnie analizy 

spadku poziomu wody natomiast wiedzą, że jeszcze trwa analiza spadku poziomu wody w zalewie 

w Biedrusku. Przewodniczący spytał czy jest szansa by spotkać się w październiku z mieszkańcami 

i przedstawić wyniki analizy, ponieważ w gazecie sucholeskiej czytają, że będzie to trwało do końca 

roku i się to rozjeżdża.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że jest przekonany, że takie spotkanie powinno się 

odbyć. Temat był często poruszany na spotkaniach z mieszkańcami, był też jednym z głównych 

tematów mieszkańców z urzędnikami. Wójt wskazał, że w pytaniach kierowanych przedstawiali więc 

nie wyobraża sobie żeby spotkania nie było. Wójt poinformował, że mają uzgodnione z kierownikiem 
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zespołu. W ramach wykonywania czy realizacji zapisów tej umowy spotkanie się odbędzie natomiast 

nie chce deklarować w jakim terminie ale w dniach października czy listopada się odbędzie spotkanie. 

 

Radna J. Pągowska kierując wypowiedź do Wójta odnośnie dofinansowania z ZITU na ścieżkę 

wzdłuż ulicy Obornickiej. Wskazała, że na ostatnich konsultacjach w Golęczewie odnośnie ścieżki  

rowerowej pomiędzy Golęczewem a Zielątkowem Pani Wice Wójt poinformowała o dofinansowaniu 

z Aquanetu dla ulic Oświatowa, Gryczana, Wiśniowa. Radna spytała czy coś wiedzą w sprawie 

funduszu spójności i dofinansowania do kanalizacji po stronie Suchy Las Wschód. Następnie kierując 

wypowiedź do Wice Wójt spytała czy główna ścieżka na pamptrucku, która była zrobiona z innego 

materiały, po deszczach została uzupełniona innym materiałem, który nie połączył się z tym 

wcześniejszym. Być może jest to ta sama grupa materiałów ale ma inny kolor i coś razem nie 

zadziałało i strasznie się niszczy po najeździe przez rower. Radna spytała czy nie spytać wykonawcy 

by poprawił albo użył tego samego materiału. Ponadto Radna wskazała, że na zebraniu mieszkańców 

Suchy Las Wschód mieszkaniec ulicy Księżycowej zapytał o błędny zapis w pierwszym odcinku ulicy 

Księżycowej, który w MPZP jest zapisany jako zjazd indywidualny. Radna spytała czy udało się 

poruszyć temat z pracownikami by udało się ogłosić projektowanie i budowę ulicy Księżycowej 

jeszcze w tym roku czy jednak koniecznym jest zmiana planu i uchwalenie studium.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że przekazał do NPP informacje z prośbą 

o przekazanie dalej tej informacji do realizacji, ewentualnej realizacji projektowania i wykonania tego 

do inwestycji lub do RK. Wójt wskazał, że nie wie jaki jest dalszy los tej sprawy. Nie wciągnął na listę 

spraw informacji na dzisiejszą sesję ale ta odpowiedź dotrze do organizatora zebrania bo w ten sposób 

przekazują odpowiedzi na zapytania. Poinformował, że dostali informacje od Aquanetu, że pracują, 

natomiast w ramach pracy wykluczono pierwszy etap z możliwości dofinansowania. Wójt wskazał, 

że tyle może otwarcie i szczerze powiedzieć, bo tyle wiedzą, że pierwszy etap Suchy Las Wschód jest 

wykluczony z dotowania z funduszu spójności, natomiast cały czas Aquanet będzie się starał 

o dofinansowanie, jednak gmina nie wie w jakiej wysokości, ale biorąc pod uwagę kwoty, które Radni 

mieli okazję mniej więcej poznać, nawet gdyby ten spadek był kilkudziesięciu procentowy w stosunku 

do założeń pierwotnych dla Funduszu Spójności to oczywiście warto dalej współpracować 

z Aquanetem w tym zakresie, bo im więcej Aquanet zbuduje rur, tym więcej gmina zbuduje dróg. 

Wójt poinformował, że ZIT to 3.200.000,00 zł. Wójt wskazał, że Radna powiedziała o podpisywanym 

porozumieniu w dniu wczorajszym w ramach Stowarzyszenia Metropolii i dotyczy to studium 

wykonalności. Wójt poinformował, że to jeszcze nie jest podpisanie umów na dofinansowanie tylko 

składka gminy, którą płacą proporcjonalnie do uzyskanych dofinansowań na opracowanie studium 

wykonalności i dokumentów przetargowych na ZITy. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok dodała, że w kwestii ścieżki rowerowej i ZIT, żeby się 

mocno nie przywiązywać do kwot, bo są to kwoty przeliczeniowe na stan obecny kursu euro 

a dofinansowanie dostają w euro, więc mogą ulec zmianom. Wskazała, że w kwestii ścieżki na 

pumptruck porozmawia z kierownikiem RK ewentualnie zrobią wycieczkę w teren i zobaczą na czym 

polega różnica a następnie da informacje zwrotną czy trzeba będzie coś modyfikować.  

Radna J. Pągowska spytała czy jest odpowiedź, dlaczego nie będzie robiony pierwszy etap. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że do stworzenia w tym modelu analitycznym, 

wykonywanym przez Aquanet jako uzasadnienie wniosku wpisanego do do Funduszu Spójności 

najistotniejszym elementem jest ilość odbiorców to jest mieszkańców zameldowanych, wykazanych 

w ewidencji ludności. Wójt wskazał, że sytuacja jest dość kuriozalna, bo bardzo dużo zrzutu, bardzo 

dużo osób, które są zatrudnione jako pracownicy ale nie są zameldowanymi mieszkańcami. Wójt 

wskazał, że przepisy nie pozwalaj na proste przeliczenie nawet ilością poboru wody, a jest to liczone 

jednostkami mieszkalnymi. 
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Radna J. Pągowska spytała czy w tym momencie nie mogli wystąpić z drugim albo z trzecim 

etapem, bo tam są mieszkańcy faktycznie zameldowani, którzy będą pobierać i zrzucać ścieki.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że dokładnie tak jest. Pierwszy etap się nie  

kwalifikuje ale drugi i trzeci jak najbardziej tak i to będzie we wniosku o dofinansowanie. 

 

Radna A. Ankiewicz zgłosiła wniosek. Wskazała, że dofinansowywali budowę kładkę w Owińskich, 

która jest świetna ale nijak się nasi mieszkańcy nie wiedzą jak tam dojechać, nie ma tam oznakowania. 

Dodała, że rozumie, że jest to na terenie lasu, jest częściowo na terenie gminy. Radna stwierdziła, 

że skoro Lasy powiedzą, że to nie ich kładka i nie ich problem, ale skoro Czerwonak dostał 

dofinansowanie z gminy Suchy Las to powinni dopilnować tego, by nasi mieszkańcy mogli tam 

dojechać. Radna zawnioskowała by przycisnąć organizatorów tej inwestycji ale ważne żeby gmina 

mogła z tego korzystać. Radna spytała o poruszony temat kanalizacji, o której Radna J. Pągowska 

wspomniała, czy w związku z tym, z własnych środków gmina będzie budować ulicę Stara Droga bo 

jest w pierwszej potrzebie pierwszego etapu. Rada wskazała, że później można robić pojedyncze ulice 

np. Klonową ale wiedzą, że Stara Droga jest to ulicą, która się sypie. Na tej ulicy największy 

przedsiębiorca nie ma tam kanalizacji i jest tam trzy razy dziennie beczkowóz. Dodała, że na tej ulicy  

jest liceum. Radna wskazała, że są środki w budżecie na budowę dróg ale jeśli nie ma szans na prace 

Aquanetu to trzeba zrobić jedną Starą Drogę z odtworzeniem drogi. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że nie ma innego wyjścia, będzie to realizowane na 

podstawie porozumienia zawartego z Aquanetem. Natomiast różnica w stosunku do tego o czym 

rozmawiali na zebraniu polega na tym, że nie gmina tylko Aquanet będzie ją realizował, dlatego że 

Aquanet ma swoje bardziej szczegółowe swoje standardowe procedury, które są dosyć czasochłonne 

ale tak samo czasochłonne jest przepisanie pozowania na budowę, które wydano na Aquanet. Gmina 

uznała, że w pewnym sensie zdejmują sobie z pleców ciężar prowadzenia inwestycji i gmina przekaże 

pieniądze do Aquanetu, który będzie inwestorem i wykonawcą. Ponadto Wójt wspomniał 

o wczorajszym spotkaniu w ramach Stowarzyszenia Metropolia, na którym Prezydent Jaśkowiak, 

który po raz pierwszy udał się na ścieżkę rowerem zabłądził jadąc od Radojewa i zwrócił się 

publicznie do niego jak i do p. Wojtkowiaka, żeby wspólnie zadbać o to by na swoim terenie to zrobić. 

Wójt popiera by wykonała to Gmina Czerwonak, bo najwięcej skorzystali i korzystają, natomiast jako 

gminy też na tym korzystają i gdyby Gmina Suchy Las miała oznaczyć swoją część to niewiele by 

znaków postawili, bo granica między Poznaniem, Suchym Lasem, Czerwonakiem a rzeką Wartą, jest 

dokładnie przy najeździe na ścieżkę, więc te zakręty, w których zagubił się prezydent to teren miasta 

poznania. 

Radna A. Ankiewicz stwierdziła, że cieszy się, że prezydent się wybrał na wycieczkę i się zgubił bo 

może zauważył, że w Radojewie brakuje ścieżki.  

 

Sołtys Wsi Złotkowo S. Sawińska wskazała, że prośba skierowana do Wójta jest zawarta w protokole 

ale spytała czy jest szansa by urząd zgłosił dwie rzeczy, o które posili mieszkańcy na zebraniu. 

Mianowicie chodzi o zgłoszenie do PINB w sprawie firmy transportowej, że są bardziej zabudowani 

niż podejrzewają mieszkańcy, że mają w pozwoleniu przez co, że mają tak duży teren utwardzony 

to jest tam dużo więcej niż na samym początku. Sołtys spytała czy urząd to zgłosi. W kolejności 

Sołtys poruszyła kwestię wydłużenia cyklu zielonego światła na przejściu na ulicy Sobocka-

Oborncika, gdyż  mieszkańcy zgłaszają, że ciężko im przejść na jednym cyklu zielonego z jednej 

strony ulicy na drugą.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że okazało się, że po dwóch awariach i długim 

wyłączeniu firma źle w rejestrowała urządzenie sterujące i zostanie to, jeśli nie zostało dzisiaj, bo było 

przedwczoraj w poniedziałek zgłoszone, więc czekają na naprawę chyba, że już zostało naprawione. 

Wójt odnosząc się do kwestii pierwszej poruszonej przez Sołtys wskazał, że nie było go kilka dni 
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w pracy po zebraniu, przekazał to na zebraniu wtorkowym i nie potrafi odpowiedzieć czy już zostało 

wysłane i przekazane ale pamiętał o tym.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman złożył podziękowanie dla Pani 

Wójt za spotkanie w Golęczewie dot. ścieżki rowerowej, gdyż było bardzo konstruktywne. Wyraził 

opinię, że wiele uwag, które należy uznać za cenne, które na pewno poprawią funkcjonalność 

i użyteczność ścieżki. Radny poprosił o informacje na temat ulicy Wichrowej. Wskazał, że na komisji 

była mowa, że będzie dwuetapowy przetarg woda i ewentualna kanalizacja i prosi o potwierdzenia, 

że w pierwszych dniach października przetarg będzie ogłoszony. Radny spytał o monitoring czy 

nastąpiły jakieś zmiany w tej kwestii dla Zielątkowa. Radny poprosiły by Zastępca Wójta zanotowała 

również kwestię ulicy Krętej, która jest drogą gminną w celu przycięcia drzew akacji, gdyż rolnicy 

zgłaszają, że mają problem z przejazdem z załadowanymi przyczepami. Ponadto na drodze 

powiatowej ulicy Leśnej przy zjeździe w kierunku Golęczewa również są też akacje, które się mocno 

rozrosły. Radny wskazał, że po raz kolejny zgłaszana jest kwestia chodników i przerastającego rdestu 

ptasiego. Spytał czy w końcu uda się ten temat załatwić. Radny postulował by wspólnie się zastanowić 

nad ogrodnikami. Radny odnosząc się do parku przy ul. Nizinnej, o budynku gospodarzymy 

w Glęczewie oraz o kolejnych przetargach wskazał, że przeglądał bip i nie ma tam informacji 

o nowych przetargach i prosi o weryfikacje, że te infomacje zostały opublikowane czy nie, bo ostatnia 

informacja o parku na Nizinnej jest o unieważnieniu przetargu. Dodał, że taka informacja była jeszcze 

wczoraj około południa. Radny poprosił o zweryfikowanie. Radny spytał o parking przy kościele 

w Chludowie i problemach formalnych czy poza kwotą niewystarczającą, która na ostatniej sesji 

została zwiększona do wymaganej wysokości i RIO nie zakwestionowało WPF i budżetu w tym 

zakresie. Radny wskazał, że powinny być na te zadania środki. W kolejności Radny pogratulował, 

że pracownicy Bowy mają wiatę przystankową, a mają niejasne przeczucie, że jest to wiata 

przystankowa z Golęczewa lub Zielątkowa z Dworcowej. W związku z  tym Radny wskazał, 

że ścieżka rowerowa i organizacja ruchu w związku ze ścieżką rowerową została w Zielątkowie 

i Chludowie prze co zostały zabrane wiaty przystankowe, ostały się dwie w Zielątkowie stojące na 

prywatnych działkach i są wcięte w teren. Radny spytał czy coś w związku z pozostałymi warunkami 

się wydarzyło, czy urząd podjął rozmowy z mieszkańcami by można było je usytuować na prywatnych 

gruntach.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że odnośnie monitoringu uzyskali zgodę firmy 

Inea, by korzystać z ich sieci. Wskazała, że uzgadniają finanse na to co dzisiaj i ile kosztowałoby 

użytkowanie w najbliższych latach. Poinformowała, że jak pozyska informacje to będą mogli spisać 

stosowną umowę przez spółkę GCI by zrealizować montaż dwóch brakujących kamer i uzupełnić cały 

system monitoringu. Odnosząc się do przycięcia drzew wskazała, że to zgłosi, gdyż w przyszłym 

tygodniu odbędzie się spotkanie z ZGK, podobnie jak przerastające rośliny w chodnikach wspólnie się 

zastanowią jak problem rozwiązać, bo pojawiają się wszędzie. Zastępca Wójta dodała, że jeśli chodzi 

o wyjazd z ulicy Leśnej, wskazała że jest drogą powiatową i po zebraniu zgłosili ten wyjazd z ulicy 

Polnej na Leśną. Jeśli jest potrzeba to zgłoszą jeszcze całą ulicę Leśną. Odnośnie ulicy Wichrowej 

wskazała, że mówili, ze będą ogłaszać przetarg alternatywny i to potwierdza, natomiast będzie 

o zależało od podpisanej umowy z Aquanetem. Wskazała, że na ten etap czekają i to jest październik. 

Stwierdziła, że niedomówienie lub niezrozumienie nastąpiło. Zastępca Wójta wskazała, że muszą 

najpierw podpisać umowę z Aquanetem na zasadzie powierzenia, bo środki będą gminne ale 

pozwolenie na budowę jest na Aquanet więc najwygodniej będzie im to realizować i będzie to 

najszybsze ale trzymają się tej koncepcji, którą przyjęli i nic się w tym zakresie nie zmieniło. 

Wskazała, że jeśli porozumienie będzie podpisane to poinformuje, że takie działania zostały 

zrealizowane. Zastępca Wójta wskazała, że na parking w Chludowie są środki ale sytuacja jest taka, 

że jest bardzo duża kwota, mimo wszystko na to i tak jak idąc śladem dobudówki remizy 
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w Golęczewie gdzie drugi przetarg pokazał, że można uzyskać tą kwotę, którą przewidzieli 

i zabukowali zatem podjęli decyzję, że szkoda tych środków, bo można co innego w ramach nich 

wykonać a i tak proces inwestycyjny musiałby się odbyć w taki sam sposób czyli projekt ze 

zgłoszeniem i realizacją. Poinformowała, że kwota, która została na przetargu wskazana wynikała też 

z tego, że nie jest to duża inwestcja, część firm wykonawczych nie ma swoich projektantów i muszą 

się posiłkować zewnętrznymi stąd dołożyli co nieco na ten element. Gmina wychodzi z założenia, 

że uda się to zrobić w wersji tańszej bo będzie to dedykowana praca projektowa a i tak realizacje 

przenieśliby na wiosnę bo nie ma teraz sensu rozpoczynać prac w związku ze zbliżającą się jesienią 

i zimą, więc zasadną byłoby podpisanie umowy w sposób by to zrealizować na wiosnę. Odnośnie 

przystanków Zastępca Wójta poinformowała, że w tym lub w przyszłym tygodniu ma wejść 

wykonawca na uzupełnienie oznakowań związanych ze stałą organizacją ruchu tak, żeby przystanki 

prócz tego, że wiaty zniknęły żeby mogły być funkcjonalnie zgodnie z projektem uzgodnionym 

w starostwie i wtedy muszą poczekać za odbiorem przez starostwo i ZDP. Wskazała, że wtedy będą 

mogli działać. Poinformowała, że kończywszy prace porządkowe przycinania będą po spotkaniu 

z ZGK przymierzać się do etapu rozmów z wykonawcami i lokalizacji potencjalnych nowych 

przystanków. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że idzie jesień 

i zima, a przystanków nie będzie ale przy Bowie jest. Radny wskazał, że od lat pyta o kwestię 

uspokojenia ruchu w Zielątkowie i sygnalizacji spowalniającej i napisał w związku z tym interpelację 

dzięki czemu uzyskał zapewne całą korespondencję wymienianą między Urzędem Gminy Suchy Las 

a powiatem. Radny poinformował, że pierwsze zaskoczenie jest takie, że pierwsze pismo kierowane 

do powiatu jest datowane na kwiecień 2021 roku, a zadanie w budżecie jest od 2019 roku. W związku 

z tym spytał co się działo dwa lata, że nawet pisma nie skierowano do powiatu o zgodę na realizację. 

Wskazał, że w kwietniu 2021 roku w piśmie podpisanym przez M. Bulińskiego, sprawę prowadził 

Kacper Tymek a potem prowadzącym został Pan Józef Klimczewski urząd wystąpił z zapytaniem czy 

powiat zgodzi się na usytuowanie świateł spowalniających w rodzaju świetlnej śluzy między 

skrzyżowaniami na ulicach Zielątkowa. Następnie urząd został wezwany do uzupełnienia o bardziej 

szczegółowe informacje, dosłano rysunki, dnia 12 maja 2021 r. przyszła odpowiedź z powiatu, 

że powiat nie godzi się na sytuowanie sygnalizacji świetlnej między skrzyżowaniami natomiast cyt.: 

„rekomendujemy rozważenie budowy sygnalizacji świetlnej w obrębie skrzyżowań lub przejść dla 

pieszych. Proponowane przez Państwo rozwiązanie umieszczone na przejściu dla pieszych przy 

zapewnieniu należytej infrastruktury po obu stronach drogi będzie niewątpliwie pozytywnie wpływało 

na poziom bezpieczeństwa użytkowników ruchu.” Radny podkreślił, że w kolejności Pan Buliński, 

prowadzący sprawę Józef Klimczeski wysyłają pismo o treści podobnej jak w kwietniu z prośbą 

o zgodę na sygnalizację świetlną między skrzyżowaniami. Powiat w lipcu odpowiedział, że nie zgodzą 

się na budowę sygnalizacji świetlnej między skrzyżowaniami ale cyt.: „podtrzymujemy również 

propozycję zastosowania wyżej wymienionej sygnalizacji na przejściu dla pieszych przy zapewnieniu 

należytej infrastruktury po obu stronach drogi.” Radny wskazał, że następnie występowała 

korespondencja między urzędem a powiatem, gdzie uparcie Pan Klimczewski pytał czy powiat zgodzi 

się na budowę sygnalizacji świetlnej między skrzyżowaniami mając od dwóch lat odpowiedź, 

że powiat godzi się na budowę sygnalizacji ale w obrębie wyznaczonego przejścia dla pieszych. 

Radny dodał, że na ulicy Dworcowej wystarczyłoby narysować zebrę gdyż infrastruktura jest po obu 

stronach natomiast na ulicy Leśnej wystarczy dobudować chodnik po jednej stronie przy ulicy 

Lipowej, która jest wyznaczona jako dogodne miejsce do sygnalizacji spowalniającej. Radny odnosząc 

się do słów Zastępcy Wójta, że został zlecony audyt bezpieczeństwa ruchu drogowego wskazał, 

że o ile na ulicy Dworcowej został zlecony mniej więcej w miejscu, w którym wspólnie z policją 

zostało wyznaczone jako najbardziej optymalne, chociaż i tak 300 metrów dalej, tuż za zakrętem zza 

którego samochody jadą wolniej, tym na ulicy Leśnej audyt bezpieczeństwa przeprowadzono przy 
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samym skrzyżowaniu w Zielątkowie, który wykazał, że ulica Leśna jest niebezpieczna, że 

wyznaczono ponad 200 mandatów karnych od lipca 2021 r. ale ekspertyza została zrobiona nie w tym 

miejscu, które zostało wyznaczone rzez policje, przez sołectwo i Pana Klimczewskiego jako miejsce 

najbardziej optymalne i takie, które da najlepsze efekty związane ze spowolnieniem ruchu czyli mniej 

więcej w połowie prostego odcinka. W związku z powyższym, że od 2,5 roku jest zgoda powiatu na 

budowę świateł Radny spytał co dalej, bo wysłano kolejne pismo do powiatu o zgodę na budowę 

świateł.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że sesję opuścili 

Radna J. Radzięda, Radny G. Słowiński oraz Radny M. Jankowiak.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że nie potrafi historycznie odpowiedzieć co się 

zadziało ale zgodnie z tym co przekazała na zebraniu wiejskim czeka na opinię starostwa i wtedy 

będzie mogła wrócić do kwestii lokalizacji. Zastępca Wójta wskazała, że na dzisiaj stan jest trochę 

zgodnie z tym co wskazał Radny nieco zagmatwany i nie chce wracać do czegoś co być może dwa lata 

temu zostało przegapione, a skupić się na obecnym stanie i na rozwiązaniu tej niekomfortowej sytuacji 

dla mieszkańców. Wskazała, że o co dwa lata temu się wydarzyło może nie być już adekwatne do 

stanu obecnego, więc poczeka na pismo jak deklarowała na zebraniu, na odpowiedź starostwa i wtedy 

wracając historycznie do wcześniejszej zgody, jeżeli tu będzie nie daj Bóg odpowiedź negatywna to 

pochyli się nad tym inaczej niż 2 lata temu poprzednicy.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że w informacjach 

Przewodniczącego Rady zabrakło informacji, że dnia 23 września reprezentacja Rady Gminy 

w składzie Radny R. Banaszak, Radna A. Ankiewicz, Radny K. Łączkowski, Radna J. Pągowska 

wzięli udział w zawodach powiatowych w strzelectwie i zdobyli 4 miejsce. 

 

Radny M. Przybylski odnosząc się do tematu wiaty przystankowej przy Bowie wskazał, że była cały 

czas i została zabrana do remontu, a wyremontowaną przywieziono tą samą z powrotem. Radny 

poruszył kwestię unieważnienia przetargu na ulicę Spacerową, Pagórkową i Olchową. Radny wskazał, 

że przetarg w opinii Wójta miał wyłonić cenę, uświadomić cenę wykonania wodociągu w ulicy 

Olchowej, który miała kilka miesięcy temu wykonywać spółka ZGK. Spółka nie wykonała 

wodociągu, bo był problem z ustaleniem cen. Radny wskazał, że teraz w trybie przetargu została 

ustalona, więc apeluje o wyłączenie ulicy Olchowej z przetargu i powierzenie zadania budowy 

wodociągu w ul. Olchowej spółce ZGK i wykonanie w trybie właściwym ze względu na to, że ludzie 

od wielu miesięcy czekają aby się wprowadzić, wody cały czas nie mają, wydzwaniają do urzędu 

często w tej sprawie i w momencie kiedy przetarg znowu powtórzą po raz drugi, a nie wiadomo czy 

będzie rozstrzygnięty to warto byłoby powrócić do koncepcji powierzenia. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że jest to jeden z wariantów, bo faktycznie zgłaszał 

autopoprawkę do projektu WPF na ostatniej sesji mówiąc, że przyjmują kwotę 3.700 bo przyjmuje się 

bezpieczną kwotę dla procedury wyłaniania oferty najkorzystniejszej aczkolwiek nie oznacza to, że ta 

kwota jako limit w WPFie jest kwotą, która w pełni zostanie wykorzystana na zakontraktowanie 

zadania. Wójt wskazał, że ta oferta, o którą przewodniczący pytał dlaczego została to nie jest to firma 

marzeń. Wójt wskazał, że nie zabiera prawnych możliwości startowania w postępowaniu 

przetargowym. Natomiast jeżeli chodzi o kwestię dokumentów, które należało dostarczyć do urzędu 

jedne z firm, które miały dobrą ofertę i nasze oczekiwanie było, że zdążą, nie zdążyli i nie było innego 

sposobu jak unieważnić przetarg. Wójt wskazał że jest taka możliwość ale jest również możliwość 

powtórzenia przetargu. Dodał, że przed chwilą gdy rozmawiali o Złotkowie mówił o zjawisku 

rezygnowania przez samorządy z inwestycji publicznych. Dodał, że nie tylko samorządy rezygnują 

z inwestycji jest to zjawisko, które w tej chwili przybiera na sile i rynek wykonawczy mówi już 

o dużym problemie 40 parę procent w stosunku do roku ubiegłego, które były pierwszym rokiem po 

pandemicznym. Wójt poinformował, że jest takie zjawisko, że dzisiaj tych robót jest coraz mniej i dać 
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to po przetargu na Golęczewie gdzie udało się oszczędzić 200.000,00 zł przy 500.000,00 zł, które były 

w pierwszym otwarciu. Wójt wskazał, że tendencja, o której wspomniał Radny jest prawdziwa i gmina 

chce z tego skorzystać. Wójt poinformował, że chcą ogłosić przetarg na Chludowo i wyodrębnić 

projekt by nie tracić czasu i powtórzyć szybko przetarg z Olchową włącznie. Wójt wskazał, że dzisiaj 

ZGK ma portfel wypełniony powierzeniami i zamówieniami za mocno żeby im to zlecać, urząd nie 

chciałby, realizują Kruczą, mają projekt dla podmiotów gospodarczych posiadających obowiązek do 

podłączenia się do kanalizacji sanitarnej więc uznali, że będzie to najwłaściwsze rozwiązanie. Wójt 

wskazał że najwyższej wydłużą czas na realizację tego zadania.  

 

Radna J. Pągowska wskazała, że chciałaby wrócić do kanalizacji po wschodniej stronie 

w odniesieniu do tego co Wójt powiedział, że lepiej wychodzą przetargi, że więcej samorządów 

rezygnowało z realizacji inwestycji. Radna spytała czy potrafią określić czas próby przepisania 

pozwolenia na budowę, które otrzymało Aquanet na gminę, bo Wójt na zebraniu powiedział, 

że wyjdzie ok. 20% drożej jak będzie to realizował Aquanet. Radna stwierdziła, że jeśli w pierwszym 

etapie, gdzie jest odtworzenie dróg i kanalizację czyli 12.000.000,00 zł około to będzie 2.400.000,00 

zł więcej. Przy wszystkich trzech etapach cała inwestycja też opiewała cirka na 28.000.000,00 zł to to 

będzie 5.600.000,00 zł. Radna spytała czy nie warto pochylić się nad próbą przepisania czy faktycznie 

może to trwać bardzo długo, że nie warto tego robić. Spytała czy są to jakieś limity, które również 

w przetargach dla Aquanetu mogą wyjść taniej i nie będzie ten pierwszy etap kosztował 12.000.000,00 

zł. Radna stwierdziła, że Aquanet też zapewne robił szacunkowe kosztorysy wcześniej, czyli wtedy 

gdy ceny były trochę wyższe. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że warto się pochylić i przeanalizować w kontekście 

tego co się dzieje na rynku w tej chwili. Wójt wskazał, że 2km kolektor dla wody tranzytowy tzw. 

mosinski wzdłuż warty 2,2 km zdecydowano się na odstąpienie od podpisania umowy po to by 

zapłacić 10%, bo okazało się, że w równolegle prowadzonym przetargu na budowę wodociągu 

wystartowało 17 firm. Ogłoszono kolektor i zarobiono na tym 8.000.000,00 zł, zapłacono karę 

umowną 1.000.000,00 zł co pokazuje jak staje się głodny rynek i jak warto podejmować nieraz ryzyko 

i decydować się na takie powtórki. Wójt wskazał, że pochylić się można, wskazał, że bardzo się 

cieszy, że panie, które przejęły to zadanie w Aquanecie są zdecydowane, w piątek przekazali dane do 

Aquanetu a dzisiaj były pierwsze informacje. Wójt stwierdził, że trudno powiedzieć mniej więcej tyle 

ile strata na przepisywaniu tyle strata na procedurze, są to pewne założenia, mieli mieć niektóre rzeczy 

pouzgadniane z Aquanetem w ciągu jednego miesiąca, dwóch a nadal nie mają. Wójt dodał, że jest to 

firma wielowarstwowa i cieszą się, że sprawy idą natomiast pod względem merytorycznym, 

fachowym nie ma ryzyk. Wójt stwierdził, że Aquanet będzie wykonywał dokładnie o raz mniej 

inwestycji niż wykonują, więc będzie wielu inspektorów na jednej pracy i powinno być to pod każdym 

względem prawidłowo wykonane.   

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok zaprosiła zebranych na poniedziałkowe spotkanie 

organizacji pozarządowych w CKIBP na godzinę 16:30, na którym będzie omawiany nowy projekt 

współpracy na przyszły rok organizacji wraz z rozszerzeniem działalności i pomysłami na kolejne 

działania wspólne razem z LGD i centrum pomocy.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że po wydaniu przez sąd okręgowy pisemnego 

uzasadnienia do wyroku, który zapadł w marcu uniewinniającego wyroku, prokuratora okręgowa 

w Koninie złożyła odwołanie, które trafiło do sądu apelacyjnego, czyli będzie postępowanie w drugiej 

instancji. Wójt wskazał, że biorąc pod uwagę zaangażowanie niektórych osób, tzw., szczurów 

lokalnych, gminnych, które chętnie tą informację przekażą ale oczywiście w formie mocno 
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skrzywionej, Wójt wskazał, że chodzi o portal „Co w gminie piszczy” woli osobiście przekazać 

informacje Wójta dla Rady.  

 

 

Ad. 18. Zamknięcie sesji (03:04:04*) 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął LXI sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 28 września 2023 r. o godz. 19:32. 

 

 

                   Sporządziła:      Przewodniczący Rady 

               Agata Lankiewicz                                   Gminy Suchy Las 

        Radosław Banaszak  

 

 

 

* Wskazane okresy czasowe odnoszą się do nagrania audio-video.  

 

 


